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§ 15 

Adjungering 

Beslut 

Verksamhetsutskottet adjungerar Sidney Holm (MP) och Rolf Wasteson (V) till dagens 

sammanträde med rätt att delta i överläggningarna.  

 

- - - - - 
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§ 16 Dnr KFKS 2012/18-009 

Anmälningar 

Beslut 

Ärendet utgår. 

 

- - - - - 
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§ 17 Dnr KFKS 2012/19-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Ärendet utgår. 

 

- - - - - 
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§ 18 Dnr KFKS 2012/187-042 

Utveckling av ekonomiarbetet 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott uppdrog åt Förskola, Fritid & Skola(FFS) att, i 

samråd med stadsledningskontoret, återkomma till sammanträdet den 27 mars med en 

genomgång av hur FFS kan utveckla ekonomiarbetet i syfte att bättre styra sin verksamhet 

så budgetbalans kan nås framöver.  

 

Det pågående arbetet kommer att redovisas vid verksamhetsutskottets sammanträde den 

27 mars. De förstärkande åtgärder som vidtagits för en bättre styrning kan sammanfattas 

enligt följande. 

 Controllerfunktionen har förstärkts med en kommunalekonomiskt erfaren person. 

 Det nya uppföljningssystemet har tagits i drift och ska ge klart förbättrade 

möjligheter för cheferna att följa upp ekonomin. 

 Fortsatt genomgång av IT-användningen och kostnaderna för olika sätt att använda 

IT, för att få kontroll över de samlade IT-kostnaderna. Stopp för nya leasingdatorer 

har införts tills kontroll över hela kostnadsbilden finns. 

 

På sammanträdet gav FFS en redovisning av det ekonomiska läget och de förväntade 

ekonomiska effekterna av på olika områden vidtagna åtgärder.  

 

Rektorerna för resultatenheterna Fisksätraskolan med förskolor, på Stavsborgsskolan och 

Strandparkskolan med förskolor och på Saltsjö Duvnäs skola med förskolor informerade 

om de åtgärder som vidtagits och kommer att vidtas på enheterna för att förbättra det 

ekonomiska resultatet. 

 

FFS återkommer till kommunstyrelsens verksamhetsutskott med information om IT-

kostnaderna. 

 

Handlingar i ärendet 

Förskola, Fritid och Skolas tjänsteskrivelse den 15 mars 2012 

Bilaga, redovisning av det ekonomiska läget och vidtagna åtgärder 
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Beslutsgång 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterade informationen till protokollet. 

 

Protokollsanteckning 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

 ”De redovisningar som gjordes i ärendet bara stärker de invändningar Vänsterpartiet haft 

tidigare. Det är angeläget att kommunens verksamheter så långt det är möjligt håller den 

budget som de tilldelas. Men en förutsättning för att det ska vara möjligt är att 

verksamheterna ges rimliga budgetar och att förutsättningarna för verksamheten inte 

förändras. Vi ställer alltid krav på att kommunens väsentliga verksamheter kan genomföras 

med hög kvalitet, tillräcklig budget är ett krav för att det ska vara möjligt. När det gäller 

skolan så har Vänsterpartiet länge varit kritiska till internhyressystemet viket slår väldigt 

olika och orättvist för olika skolor. De skolor som under senare tid visat sig ha ekonomiska 

problem har alla just varit i den situationen att hyreskostnaderna tagit en orimligt hög andel 

av skolans resurser. 

Hyreskostnaden är i praktiken en gökunge som medför att förutsättningar för god 

utbildning minskas och att mottagandet av till Sverige nyanlända elever försämras. När 

högstadiet i Fisksätra försvinner så kommer i förlängningen också yngre elever att välja 

andra skolor än Fisksätra, det handlar bl a om tryggheten för dessa elever att dela skola 

med äldre syskon. Och därmed drabbas också de elever som väljer att vara kvar i Fisksätra 

genom att underlag och resurser minskar.”  

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet anser att hyreskostnaden ska ersättas separat i ett system vid sidan om 

skolpengen. Lokalkostnaden utslaget per elev är idag alldeles för hög i flera skolor, vilket 

gör att skolpengen i alltför stor utsträckning går till lokalkostnader istället till pedagogisk 

verksamhet.  Detta är i grunden fel och löses varken med en förstärkt controllerfunktion 

eller med ett bättre uppföljningssystem. Miljöpartiet har även skrivit en motion i frågan.” 

 

- - - - - 
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§ 19 Dnr KFKS 2012/185-283 

Lägesrapport översyn av Hyresmodell skola förskola 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutade den 5 mars 2012, § 13 p 12: 

12. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott uppdrar åt fastighetsdirektören att, tillsammans med FFS, till 

sammanträdet den 27 mars redovisa arbetsläget vad gäller den pågående översynen av systemet med 

internhyror för förskolor och skolor.  

 

Arbetet med att uppdatera hyresmodellen avseende förskola och grundskola pågår och 

målsättningen är att uppdaterad hyresmodell skall införas fr o m 2013-01-01 och omfatta 

alla kommunens hyresobjekt avseende förskola och grundskola. Inriktningen är att 

hyressättning enligt uppdaterad modell skall fastställas av kommunfullmäktige i samband 

med ramärendet avseende mål och budget 2013. En beskrivning av hyresmodellen och 

arbetet med revidering av hyresmodellen finns i bifogad presentation. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 mars 2012 

Bilaga lägesrapport, hyresmodellen 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterade informationen till protokollet. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet har länge varit kritiska till Nackas internhyressystem. Särskild för skolan 

innebär det stora problem. Det är bra att systemet nu ses över men det som framgår av 

denna rapport kommer enligt vår bedömning inte att avhjälpa problemen. Det är inte 

rimligt att elever i olika kommunala skolor ska få olika förutsättningar beroende på 

lokalkostnaderna. Höga lokalkostnader innebär idag, och även med det nya systemet, 

mindre resurser för undervisning mm. De ekonomiska resurser som ställs till skolans 
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förfogande ska inte använda till att täcka lokalkostnader, alternativt ska lokalkostnaden per 

elev vara samma i alla skolor.  

Idag subventionerar kommunen också lokaler för privata anordnare. Många friskolor och 

privata förskolor hyr kommunala lokaler. De hyr då på samma villkor som de kommunala 

skolorna. Så länge fastighetskontoret ska redovisa nollresultat och de hyror som debiteras 

är utjämnade och inte motsvarar kommunens självkostnad kommer i praktiken de 

kommunala verksamheterna att få betala för subventionen till de privata anordnarna. Skulle 

de kunna hyra lokale från andra fastighetsägare till en lägre hyra än kommunen debiterar så 

skulle den lägre hyran inte tillgodoräknas det kommunala hyressystemet. Det blir därmed 

en ojämlikhet där det hela tiden är den kommunala verksamheten som är den förlorande 

parten. Vänsterpartiet motsätter sig därför att privata verksamheter får hyra kommunala 

lokaler under kommunens självkostnad. Det är märkligt, när den borgerliga majoriteten 

annars alltid litar till marknadskrafterna, att inte marknadsvillkor ska gälla för privata 

anordnares hyresförhållanden.  

Kommunen måste aktivt skydda den kommunala verksamheten, det är ju alltid kommunen 

som får ta det slutgiltiga ansvaret att kommunmedborgarna, elever eller andra, får den 

verksamhet och service som de har rätt till. Konkurrensneutraliteten som ofta dras fram 

innebär i praktiken oftast att den kommunala verksamheten missgynnas genom det 

särskilda ansvar som åvilar den. Att kunna differentiera lokalhyrorna för kommunala resp. 

privata är en av de få möjligheter som står till buds för att kunna jämna ut den här 

ojämlikheten. ” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Revideringen av hyresmodellen utgår från helt fel förutsättningar och innebär bara en 

omfördelning av alltför höga hyreskostnader mellan skolorna. Kommunen måste se till att 

ha mer flexibla lokallösningar för sina skolor som kan anpassas efter aktuellt elevantal. Det 

är fastighetskontoret som skulle behöva incitament till att erbjuda flexibla lokallösningar, 

inte rektorerna som ska behöva jobba för att anpassa undervisningen efter dåliga 

lokallösningar. För att skapa konkurrensneutralitet är det viktigt att alla skolor får lika 

mycket pengar till den pedagogiska verksamheten. Miljöpartiet har skrivit en motion om 

vilken lösning vi ser som nödvändig för att kunna värna en bra kommunal skola i Nacka.” 

 

- - - - - 
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§ 20 

Ekonomi och verksamhetsresultat för Verksamheten 

Sociala Stödresurser, VSS 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Produktionsdirektören Anette Böe gav en kort, muntlig genomgång av ekonomi och 

verksamhetsresultat för Verksamheten Sociala Stödresurser, VSS. 

 

Produktionsdirektören meddelade att några enhetschefer kommer att delta vid nästa 

verksamhetsutskott  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§ 21 

Övriga frågor 

Om- och tillbyggnad samt trafiklösningar vid 

Sågtorpsskolan 

Beslut 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar av föräldrar ställda frågor om 

Sågtorpsskolan och ger produktionsdirektör Einar Fransson i uppdrag att, i nära samråd 

med övriga ansvariga direktörer i kommunen och rektor, samordna en helhetslösning för 

att hantera om- och tillbyggnaden av skolan inklusive trafiklösningar på kort och lång sikt.  

 

Ärende 

Några ledamöter i kommunstyrelsens verksamhetsutskott har mottagit brev från föräldrar 

som har barn i Sågtorpsskolan angående om- och tillbyggnaden av skolan inklusive 

trafiklösningar på kort och lång sikt.  

 

- - - - - 

 
 
 
 


